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摘要  研究材料的界面和表面的力学行为与破坏机理,是当代材料科学、力学、物理学的前沿课题之一,而复合材
料界面问题更有其自身的特殊性和复杂性。本文结合笔者的研究工作重点讨论了纤维复合材料界面力学的共性问
题,阐述了复合材料界面的性质、复合材料界面的力学模型和理论、界面力学表征的实验研究、界面损伤破坏机
理、界面对复合材料力学性能的影响等5个方面。 
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  Abstract
  The studies on the mechanical behaviour and failure mechanism of material's interfaces arc on the frontier of materials 
science, mechanics and physics. Interface problems of composites are more complicated. This paper discusses the general 
mechanical characteristics of fiber composite interfaces, together with the author's work. The following aspects are 
described: the characteristics of composite interfaces; models and theories of mechanics on composite interfaces; 
experimental investigation of mechanical ...
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